
PROTOKÓŁ NR IV/15 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 22 stycznia 2015 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram IV sesję rady gminy 
Kostomłoty. Zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych. Na dzisiejszej sesji 
pragnę powitać pana wójta, szanownych sołtysów (nowo wybranych, jak i tych, którzy 
jeszcze pełnią swoją kadencję), przedstawiciela rady powiatu pana Jana Piotrowskiego – 
przewodniczącego komisji gospodarki, radnych gminy, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, pracowników UG i jednostek gminy oraz wszystkich pozostałych 
uczestników dzisiejszej sesji. Witam serdecznie. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 
  
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”.  
10.  Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kostomłoty na rok 2015: 
a). odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem przez Wójta lub 
osobę przez niego wyznaczoną, 
b). odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej i przedstawienie przez 
Wójta stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii RIO, 
c). odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy przez jej przewodniczących lub 
wyznaczonych członków komisji, 
d). przedstawienie stanowiska Wójta Gminy do wniosków zawartych w opiniach 
komisji stałych, 
e). odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez 
radnych i nie uwzględnionych w projekcie budżetu, 
f). przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały, 
g). dyskusja nad projektem budżetu, 
h). głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
i). głosowanie wniosków komisji stałych Rady Gminy nie uwzględnionych przez Wójta 
w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków, 
j). głosowanie uchwały. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej.   
12.  Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Budżetu, Finansów i 

Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty. 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Kostomłoty na rok 2015.  
14.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady 

Gminy Kostomłoty na rok 2015. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do Rady Społecznej SPZOZ – 

Zakład Usług Medycznych w Kostomłotach. 
16.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej SPZOZ – Zakładu Usług 

Medycznych w Kostomłotach. 
17.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/120/12 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Kostomłoty”. 



18. Sprawy bieżące. 
19.  Zakończenie obrad IV  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa jest za przyjęciem 
proponowanego porządku obrad, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły żadne 
uwagi. Proponuję przyjęcie tegoż protokołu. Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu 
proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od 
dnia 23.12.2014r. do dnia 15.01.2015 r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Podpisanie umowy z Miejskim Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej w 
Jeleniej Górze na świadczenie usług polegających na przyjmowaniu bezdomnych 
zwierząt z terenu Gminy Kostomłoty do schroniska. 

3. Podpisanie umowy z ANR o przejęciu urządzeń wod-kan w Piotrowicach (nowe 
osiedle). 

4. Podpisanie umowy na wykonanie robót dla zadania „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej w miejscowości Piotrowice – część wschodnia”. 

5. Otwarcie ofert na wykonanie robót budowlanych dla zadań „Kompleksowa 
kanalizacja sanitarna gminy Kostomłoty- ul. Szpitalna w Kostomłotach” oraz 
„Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej we wschodniej części 
miejscowości Kostomłoty”. 

6. Przeprowadzenie zebrań wyborczych w sołectwach:  
- Ramułtowice (sołtys – Zuzanna Gonet) 
- Chmielów (sołtys – Agnieszka Gołdyn) 
- Budziszów (sołtys – Krystyna Nowak) 
- Sikorzyce (sołtys – Jan Szwedo) 
- Czechy (sołtys – Anna Mazurek) 
- Świdnica Polska (sołtys – Agnieszka Bisztyk). 

 Informację o przebiegu zebrań przedstawię na następnej sesji. 
7. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2014 r. 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Kompleksowa kanalizacja sanitarna gminy Kostomłoty – ul. Szpitalna w 
Kostomłotach” realizowane w ramach zadania inwestycyjnego: „Budowa sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej wraz z drenażem na terenie gminy Kostomłoty” oraz 
„Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej we wschodniej części 
miejscowości Kostomłoty” 
- powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
- nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kostomłoty (udział wynoszący ½ w dz. nr 
485/38 o pow. 0,0324 ha obręb Kostomłoty z przeznaczeniem pod drogę). To jest 
droga, która ma być w strefie ekonomicznej. Wykup zgodny z wyceną rzeczoznawcy.  

 2



- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (dz. nr 69/1 o pow. 0,2035 
ha obręb Piersno; funkcja – dla nieruchomości wydano decyzje o warunkach 
zabudowy dla inwestycji polegającej na ustaleniu funkcji terenu - zabudowa 
mieszkaniowa jednorodzinna)  
8. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

• podziału nieruchomości – 2 
• wycinki drzew – 6 
• wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi - 1 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym 

(wydział podatków)  
w okresie od 28.12.2014r. do 13.01.2015r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 16 

2. Decyzje dotyczące podatku 
 

8, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

2 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

6 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 0,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 2, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne = 2 

 
Zgodnie z ustawą, jeżeli ktoś zakupuje grunty od ANR  lub w prywatnym obrocie przez 
okres kilku lat jest zwolniony z podatku rolnego. To nie jest decyzja samodzielna wójta; 
jest to obligatoryjne. Oprócz tego byliśmy z panią radcą prawnym na rozprawie w Sądzie 
Okręgowym odnośnie gimnazjum, czyli naszego słynnego dachu. Na wniosek pozwanych 
odroczono rozprawę na miesiąc marzec. Zobaczymy jak będzie, ponieważ nie zgadzamy 
się w części z wyceną biegłego sądowego. Opracowaliśmy dokumentację, w jakich 
pozycjach nie zgadzamy się i w ciągu 21 dni zgłaszamy do sądu. Ja rozumiem, że dach 
powinien być jak najszybciej zabezpieczony, żebyśmy mieli pewność, że jest w dobrym 
stanie. Chciałem jeszcze na marginesie powiedzieć, bo dla mnie było to wielkim 
zaskoczeniem, że ten dach został wykonany bez rysunków konstrukcyjnych. Było 
pokazane tylko architektonicznie, jak to ma wyglądać. Natomiast jest to problem, z 
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którym muszę się szybko uporać. Dzisiaj byliśmy na zarządzie powiatu średzkiego, 
dyskutowaliśmy na temat powierzchniowego utrwalania dróg i zaproponowałem, i na 
pewno w roku 2016 będziemy musieli znaleźć pieniądze, w ramach schetynówek 
zrobienia (poszerzenia) drogi Chmielów od zakrętu do Karczyc. To zadanie musimy ująć w 
planie wieloletnim, ponieważ chcemy, żeby w 2015 r. powiat opracował dokumentację, w 
razie naboru. Polega to na tym, że 50% jest dofinansowania z budżetu państwa, 25% po 
stronie powiatu i 25% po stronie gminy. To jest najgorsza droga, jaka jest u nas w 
gminie. Jak byłem na zebraniach mieszkańcy mówili, że ona jest taka trochę zapomniana. 
Chcielibyśmy to zrobić w pierwszej kolejności. Może w 2016 nam się uda tą drogę zrobić. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie wójcie. Otwieram 
dyskusję. Nie widzę. Zamykam pkt. 4. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać 
sprawozdania. Państwo radni zapoznali się z tym sprawozdaniem. Otwieram dyskusję, 
czy są jakieś pytania w tym zakresie? Nie widzę. 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Na ostatniej sesji zostały zgłoszone 
wnioski przez pięciu radnych i przez panią sołtys Krystynę Lech. Odpowiedzi wszyscy 
państwo otrzymaliście. Czy są jakieś pytania w tym zakresie?  
 
Krystyna Lech – Nie do końca zgadzam się z tym dachem, bo między wsią, a panem, 
który wynajmuje lokal od gminy powstał konflikt. On wie, że nie jest już tam mile 
widziany. On rzeczywiście będzie robił wszystko, żeby komisja ten dach sprawdziła. 
Nawet do tego stopnia jest konflikt, że po naszym zebraniu (wybory sołtysa) pan 
stwierdził, że chwilowy brak światła był. Proszę się nie opierać na opinii tego pana, tylko 
proszę tam kogoś wysłać i sprawdzić to. Sam budynek jest też obdrapany i widać to z 
drogi. Ja wnioskowałam o kompleksowy remont budynku z zewnątrz. Tylko o to bym 
jeszcze prosiła. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - W tej chwili nie mamy zaplanowanych środków na remont 
świetlicy w Szymanowicach. W trakcie roku zobaczymy jak będzie. Sprawdzaliśmy to.  
 
Janusz Bartoszewski – Byłem na miejscu, zrobiłem zdjęcia i przeprowadziłem rozmowę. W 
odpowiedzi poszło, że opracujemy kosztorys inwestorski. Żeby cokolwiek rozmawiać o 
zadaniu musimy wiedzieć, jakie będą koszty. Trzeba dokładnie zbadać co jest pod 
dachówką. Dopiero po opracowaniu kosztorysu stwierdzimy, jakie to mogą być pieniądze.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - W tej chwili trudno powiedzieć, jakie będzie 
dofinansowanie do remontów świetlic. Będziemy się zastanawiać, z jakiego programu 
skorzystać i będziemy przymierzać się do realizacji. Rozmawialiśmy  z panem 
Bartoszewskim, że są ubytki gąsiorów i ubytki dachówek, ale na razie nie jest tragicznie, 
że trzeba wchodzić z pracami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Czy są jakieś pytania? Nie. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Chciałbym państwa poinformować, że 
zwróciło się do nas wydawnictwo „Wspólnota” z prośbą o podanie pewnych danych 
dotyczących wszystkich radnych (telefonów, adresów mailowych, faksów). Nie jest to 
obligatoryjne. Kto z państwa wyrazi taką zgodę w kontekście komunikowania się 
czasopisma z państwem proszę po sesji o podanie tych danych. To jest dobrowolna 
deklaracja. Czy jeszcze jakieś informacje lub komunikaty? Nie widzę. 
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 Ad. 8. 
Janina Gawlik – W sprawozdaniu jest, że podpisana została umowa na część wschodnią w 
Piotrowicach. Na jaką kwotę został rozstrzygnięty przetarg i kiedy to będzie realizowane. 
Chodzi tu o ten dół.   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Została umowa podpisana. Wszystkie inwestycje mamy 
zakończyć 15 kwietnia.  
 
Janina Gawlik – Kanalizację też? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha  - Też. Takie informacje mam od swoich pracowników. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odpowiedź wyczerpująca. 
 
Ryszard Pisarek - Chciałbym, żeby wójt gminy Kostomłoty albo służby mu podległe  
zainteresowały się drogą powiatową 2075, obręb Piersna. Droga została wykonana 
wadliwie. Po opadach deszczowych są zalegania wód opadowych i co za tym idzie jest 
uszkodzony odcinek 50 m chodnika od lewej strony wjazdu do Piersna. Mamy tu kolegę 
radnego, który się przysłuchuje, mamy dwóch pana kolegę radnego Bubę. Będę na sesji 
powiatowej, też trzeba to podnieść. Nie pozwolimy sobie na to, żeby była dewastowana 
ta droga i dewastowany chodnik, a co za tym idzie, jest niebezpieczeństwo dla 
mieszkańców Piersna. Chodząc chodnikiem narażeni są na zjawisko ochlapania. 
Przejeżdżający samochód rozbryzguje wodę. Prosiłbym serdecznie, żeby poszło w tym 
kierunku zapytanie do kierownika dróg powiatowych, kiedy to będzie naprawione. Rzecz 
dzieje się, jest wstydem, 8 lat.  Nie pozwolimy sobie na to. Ja nie pozwolę sobie na to, 
żeby takie zjawisko było na terenie naszej gminy Kostomłoty. Prośba jest taka, żeby 
zainteresować się i to w trybie pilnym ma być zrobione. Poszły duże środki na drogę w 
kierunku rozjazdu drogi powiatowej. Mówię o skrzyżowaniu w Piersnie. Droga, 
powiedziałbym autostrada powiatowa, która łączy powiat średzki z autostradą 
międzynarodową. Wstydem jest, że ta droga, i tutaj też apeluję, radni muszą to poruszyć 
też na sesji rady powiatu. Proszę państwa ja nie wiem, w jakim świecie my żyjemy. Dużo 
wypadków jest na skrzyżowaniu w Piersnie. Zostawiono pobocze zamiast tak nie ładnie 
powiem nie zasypać, bo to tak nie można mówić takim językiem. Zasypanie rowu, ale 
proszę państwa, jeżeli jest rów na skrzyżowaniu od strony remizy, to powinno być 
przykryte, przykrycie rowu jest. Mamy teraz takie technologie, zarurować, kratkę 
ściekową niech to jest. Bezpiecznie jest dla kierowców, bezpiecznie jest dla mieszkańców. 
W kierunku Samborza jadąc na tym skrzyżowaniu nie ma dobrego odpływu wód 
opadowych z tejże drogi. Też bym prosił o zainteresowanie się. I myślę, że będzie ten 
temat załatwiony nie przez 8 lat, a temat będzie załatwiony w ciągu jednego miesiąca. Ja 
tutaj jestem może wymagającym radnym, ale będę tego pilnował. W ciągu jednego 
miesiąca. Koledzy radni powiatu tam dobrze grzmieć na tej sesji, nie bać się, bo 
reprezentujecie mieszkańców i reprezentujecie naszą gminę. Chciałbym serdecznie 
podziękować panie wójcie służbom gminnym odnośnie drogi dojazdowej do pól. 
Wiadomo, właściciel Holender na terenie gminy tu urzęduje. Piersno - zaorał drogę 
dojazdową do pól. Wiadomo, że on ulepsza tą ziemię. Wożenie wapna na terenie naszej 
wsi. Woziło się 30 parę ton, przepust został zerwany w kierunku jadąc do Kantka. 
Dziękuję służbom. Publicznie mówię. Dziękuję za szybką reakcję. Jest mapka, złamane 
zostało też prawo. I cieszę się niezmiernie, że Przedsiębiorstwo Rolno-Handlowe-
Usługowe w Piersnie będzie musiało przywrócić drogę dojazdową do pól. I to tyle panie 
przewodniczący. Serdecznie dziękuję.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o drogę 2075 to tutaj są radni i przekażą, 
oprócz tego na piśmie przekażemy pana interpelacje do powiatu.  
 
Iwona Ryszka – Mamy dzisiaj do podjęcia uchwałę o uzupełnieniu składu Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Chciałam prosić o dopisanie do składu 
osobowego mojej osoby.    
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przy procedowaniu tej uchwały 
uwzględnimy tą zmianę. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 
Ad. 9. 
Beata Andrejewicz - Drodzy radni. Jestem nowym sołtysem z Jarząbkowic. Nazywam się 
Beata Andrejewicz. Mam takie wnioski odnośnie misji gminy, czyli poprawy 
bezpieczeństwa mieszkańców. Jak przedmówca mój wspominał, że w Piersnie są chodniki 
itd. Niestety w Jarząbkowicach, Lisowicach i innych wioskach nie ma te przyjemności. 
Przemykamy pomiędzy samochodami po wąskich jezdniach. Dlatego wniosek mój 
stawiam o poprawę bezpieczeństwa we wsi Jarząbkowice i boczne wsie też. Chodzi mi o 
założenie lamp tam, gdzie ich nie ma i założenie chodników lub jeżeli nie ma pieniędzy 
wykoszenie krzaków i drzew, i utwardzenie pobocza. Jeszcze nadmienię, że jest taka 
droga między Jarząbkowicami a Karczycami, która jest bardzo ciemna, a komunikacji 
niestety nie ma w Jarząbkowicach odpowiedniej i po południu ludzie jadą do Karczyc i 
potem ciemnymi drogami chodzą na pieszo do Jarząbkowic. Mój wniosek jest - poprawa 
bezpieczeństwa tych mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. 
 
Ad. 10. 
a. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pkt a - odczytanie projektu uchwały 
budżetowej wraz z uzasadnieniem przez Wójta lub osobę przez niego wyznaczoną. Jest to 
duże opracowanie więc może pani skarbnik odczyta najważniejsze liczby. 
 
Elżbieta Czarnota odczytała projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Kostomłoty na rok 
2015, pomijając § 6,7,8,9. 
 
b. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę panią skarbnik o odczytanie 
opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej. 
 
Janina Gawlik – Chciałam złożyć wniosek, aby pani skarbnik nie odczytywała 
uzasadnienia, ponieważ każdy je otrzymał. 
 
Elżbieta Czarnota odczytała uchwałę Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 
15.12.2014r.  w sprawie opinii o przedłożonym przez wójta gminy Kostomłoty projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Kostomłoty na rok 2015 (opinia pozytywna). 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Stanowisko wójta wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w 
opinii RIO. Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu nie wniosła uwag ani zastrzeżeń 
w stosunku do projektu uchwały budżetowej na rok 2015. 
W odniesieniu do wskazówki RIO zawartej w opinii zmieniono zapis § 12 pkt.1 treści 
normatywnej uchwał, wyłączając zapis dotyczący rozchodów budżetu. 
 
c. 
Przewodniczący stałych komisji rady gminy odczytali opinie o przedłożonym przez wójta 
gminy Kostomłoty projekcie uchwały budżetowej Gminy Kostomłoty na rok 2015 
(wszystkie opinie pozytywne). 
 
d. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przychylam się do wniosków  zawartych w opiniach 
komisji stałych w całości. 

 
e. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Propozycje wniosków zgłoszonych przez radnych i nie 
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uwzględnionych w projekcie budżetu. 
Wnioski do projektu budżetu zgłosili: 
- Radny Mariusz Żałobniak. Następujące wnioski  nie zostały uwzględnione w projekcie 
budżetu: 
1. Dofinansowanie w 50% remontu budynku Zespołu Szkolno Przedszkolnego „Nasza 
Szkoła” w Piotrowicach. Planowany koszt remontu 90 000 zł. Wniosek pozostawiono do 
rozpatrzenia w trakcie roku budżetowego.  
2. Dobudowa z kostki betonowej drogi przy nowo wybudowanym przez ANR osiedlu 
mieszkaniowym w miejscowości Piotrowice. Realizacja wniosku będzie możliwa po 
opracowaniu MPZP dla obszaru położonego w obrębie wsi Piotrowice, w którym zostanie 
ujęta szerokość drogi i nastąpi geodezyjne wytyczenie granic. 
3.Ujęcie w realizowanych zadaniach sfinansowania budowy chodnika przy drodze 
powiatowej nr 2014D w miejscowości Piotrowice. Realizacja wniosku będzie możliwa po 
wyrażeniu woli przez Powiat Średzki na budowę chodnika, ujęciu zadania w planach 
budżetowych powiatu oraz wyrażeniu woli przez Radę Gminy Kostomłoty do 
dofinansowania w/w zadania. 

- Radny Leszek Wicha. Następujące wnioski  nie zostały uwzględnione w projekcie 
budżetu: 
1.Remont drogi gminnej do przysiółka Osieczyna. Rozpatrzenie wniosku odroczono do 
czasu uzgodnienia z firmą PEP Farma Wiatrowa Dębice Kostomłoty Spółka z o.o. 
warunków korzystania z dróg gminnych na wskazanym we wniosku obszarze. 
2. Uzupełnienie oświetlenia ulicznego w miejscowości Godków. Decyzja zostanie podjęta 
w trakcie roku budżetowego przez radę gminy w ramach realizacji zadania „Budowa 
oświetlenia  ulicznego na terenie gminy Kostomłoty”. 
 
f. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W ramach autopoprawek proponuję: 
Dokonać zmiany klasyfikacji dla wydatków związanych z utrzymaniem świetlic z rozdziału 
70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami na rozdział 92109 - Domy i ośrodki 
kultury, świetlice i kluby . Wartość zmiany 3 300 zł, w tym dla § 4260 zakup energii – 
1 500 zł, dla § 4300 zakup usług pozostałych – 1 800 zł. 
Proponuję w załączniku nr  11 poprawić zapis w zakresie udzielenia dotacji dla parafii w 
Ramułtowicach na remont kościoła w Chmielowie zgodnie ze złożonym wnioskiem. 
Wcześniej ujęto dwukrotnie zapis dotyczący remontu kościoła w Godkowie. 
Ponadto w związku ze zmianami w klasyfikacji budżetowej wprowadzonymi 
rozporządzeniem Ministra Finansów w sprawie zmiany rozporządzenia zmieniającego 
rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i 
rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych( Dz.U. z 30 grudnia 2014 
poz.1952) od 1 stycznia 2015 roku nie obowiązują § 4350 - Zakup usług dostępu do sieci 
internet oraz § 4370 - Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w 
stacjonarnej publicznej sieci telefonicznej, a wydatki objęte tymi paragrafami w projekcie 
ująć w § 4360 – Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych. 
 
g.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję.  
 
Ryszard Pisarek – Muszę państwu powiedzieć szczerze, że to chyba jest najważniejsza 
rzecz na tej sesji – uchwalenie budżetu. Jest to budżet nie łatwy, nie opracowany przez tą 
radę, tylko przez poprzedników. Uważam, że dla nowego wójta też. Nie możemy tutaj 
ważniejszych zmian dokonać. Uważam panie przewodniczący, że projekt uchwały 
budżetowej na 2015 r. z poprawkami należy uchwalić. 
 
h.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa jest za przyjęciem tych 
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autopoprawek, proszę o podniesienie ręki. 
  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
 
i. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wszystkie wnioski zostały uwzględnione 
przez wójta, w związku  z tym, że mieliśmy połączoną komisję. Uważam, że ten punkt 
jest w tym momencie nie do procedowania, w związku  z tym, że wszystkie uwagi zostały 
uwzględnione.  
 
j. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa jest za podjęciem 
uchwały w sprawie  budżetu gminy Kostomłoty na 2015 r. po uwzględnieniu poprawek , 
proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję i gratuluję podjęcia uchwały. Życzę sukcesów w realizacji zadań. 
 
Ad. 11. 
Elżbieta Czarnota odczytała projekt uchwały w sprawie wpf Gminy Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie wpf Gminy 
Kostomłoty, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
uzupełnienia składu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na rok 2015. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na rok 2015, proszę o 
podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Kostomłoty na rok 2015. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy komisji stałych Rady Gminy Kostomłoty na rok 2015,  proszę o podniesienie 
ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
wyboru przedstawicieli do Rady Społecznej SPZOZ – Zakład Usług Medycznych w 
Kostomłotach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję.  
 
Janina Gawlik – Czy nie powinniśmy się zastanowić, czy w skład Rady Społecznej nie 
powinna wejść przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku 
pani Iwona Ryszka. Wnoszę, aby ją dopisać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tu jest kwestia statutowa i mamy 
ograniczoną liczbę członków – trzech. Projekt został przedłożony przez pana wójta po 
wcześniejszych konsultacjach. Za chwileczkę będziemy głosować cały skład. Z mocy 
ustawy wchodzi pan wójt jako przewodniczący całej rady społecznej i wyznaczony 
przedstawiciel wojewody – pani Janina Gawlik. To będzie pełny skład rady społecznej. 
Zgodnie ze statutem ZUM-u skład rady społecznej jest 5-cio osobowy.   
 
Janina Gawlik – Czym pan wójt kierował się wybierając te osoby? 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Czy to jest jakiś klucz? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Trudno mówić o jakimś kluczu. Pan Fita był. Pan Mariusz 
Żałobniak był i jako przewodniczący powinien być. Pan Waldemar Sudoł jest też 
wieloletnim radnym. Kierowaliśmy się tymi osobami, które będą pracować dobrze. Ja 
wiem, że na gminie znaleźlibyśmy 1000 osób, które pracowałyby dobrze. Od wojewody 
jest tutaj przewodnicząca Komisji Budżetu, czyli mamy tutaj 4 radnych. Jest tutaj 
reprezentacja całej rady i ja jestem jako szef.  
 
Janina Gawlik – Ja składam formalny wniosek, żeby jako czwartego kandydata dopisać, 
natomiast rada zdecyduje, kto będzie w radzie społecznej. Tu chyba nie ma ograniczeń. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Musielibyśmy przeprowadzić głosowanie 
nad każdą z osób. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Sprawdzimy, czy to głosowanie tajne. Komisję Skrutacyjną 
trzeba powołać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To jest głosowanie jawne. Pani 
mecenas. 
 
Joanna Kozińska - To jest głosowanie jawne. 
 
Janina Gawlik – Ja może jeszcze uzasadnię, dlaczego teraz zgłaszam. Zgłaszam, dlatego 
że nie mieliśmy wcześniej tych materiałów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W materiałach na sesję wszyscy radni 
otrzymali skład. Przewodniczący poszczególnych komisji powinni zwołać posiedzenia 
Komisji, żeby zaopiniować projekty uchwał. Jeżeli nie zostały zwołane, to jest to pytanie 
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do poszczególnych przewodniczących komisji.  
 
Janina Gawlik – Ja składam formalny wniosek, zgłaszam panią przewodnicząca Komisji 
Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku.  
 
Ryszard Pisarek - Może ja się jeszcze dopiszę i będziemy tu wszyscy razem. Kto 
opracowywał wniosek? Wniosek opracowywał ZUM, czyli pan dyrektor Lipowczyk. Ja tak 
rozumuję. To nie my tutaj decydujemy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny. Projekt został opracowany 
przez pana dyrektora ZUM, natomiast my decydujemy. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Projekt został uzgodniony z wójtem i przewodniczącym 
rady. Pewne propozycje były ze strony dyrektora ZUM, pana przewodniczącego i moje. 
Doszliśmy do wniosku, że proponujemy te osoby. Jeżeli państwo uważają, że mają być 
inne osoby. Nie ukrywam, że chciałem osoby, aby były w tzw. zasięgu. Jeżeli państwo 
uważają, że te osoby się nie nadają to proszę bardzo o inne propozycje.  
 
Iwona Ryszka – Proszę państwa troszeczkę jestem zaskoczona tą dyskusją. Było 
rzeczywiście tak swego czasu przyjęte, że przewodniczący Komisji Oświaty był członkiem 
Rady Społecznej. Natomiast jestem podobnego zdania jak pan wójt, że zarówno pan 
radny Fita, jak i pan radny Sudoł są rzeczywiście osobami, które są na miejscu i w każdej 
chwili są pod ręką. Jeśli trzeba będzie coś szybciutko zwołać to ja nie zawsze mogę być 
do dyspozycji. Dlatego jak najbardziej zgadzam się z tym, żeby taki był skład Rady 
Społecznej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli pani radna rozumiem nie wyraża 
zgody na kandydowanie. 
 
Iwona Ryszka – Raczej nie. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Trzeba było skonsultować z koleżanką. 
Pani radna nie wyraża zgody. Przechodzimy do projektu uchwały w przedstawionym 
przeze mnie brzmieniu. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały w tej treści, którą 
przedstawiłem, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 13 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 2 głosy. 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
powołania Rady Społecznej SPZOZ – Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie powołania Rady 
Społecznej SPZOZ – Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach, proszę o podniesienie 
ręki. 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XXII/120/12 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012 r. w 
sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
gminy Kostomłoty”. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Miejscowości nam doszły w związku  z tym, że były nowe 
zgłoszenia. Myśmy w poprzednim okresie nie mieli zgłoszeń, a aby otrzymać 
dofinansowanie z WFOŚiGW  muszą być ujęte. Jeśli szanowni radni zatwierdzą projekt 
uchwały, to my już na podstawie tego występujemy o środki finansowe. 
 
Ryszard Pisarek - Ja rozumię, że ktoś wcześniej przeprowadził inwentaryzację na terenie 
naszej gminy. Muszę państwu powiedzieć, że tu jest podane może 10% azbestu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To jest zmiana uchwały. 
 
Ryszard Pisarek - Ja mieszkam w miejscowości Piersno, gdzie np. są azbesty złożone (ten 
temat poruszałem na Komisja Prawa). Ja dowiedziałem się, że jeśli ktoś jest 
zainteresowany to zgłasza do gminy. Czy my z urzędu robiliśmy inwentaryzację  na 
terenie naszej gminy? 
 
Janina Gawlik - Tak. To jest informacja uzupełniająca. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny to jest uchwała 
zmieniająca, bo uchwała „matka” z 2012 r. zawiera szereg pozycji w danych 
miejscowościach. To jest tylko dołożenie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – To co mieliśmy zgłoszone w 2014 r. chcemy zrealizować. 
Wszystkie zgłoszenia, gdzie była kwestia usunięcia lub spryzmowania, bo też jest część 
eternitu zdjęta i trzymana na podwórkach. Też taki eternit odbieramy poprzez firmy 
specjalizujące się w tym. Dlatego te wszystkie zgłoszenia, które były, realizujemy. Są też 
już nowe zgłoszenia, które będą ujęte na następny rok. Kwestia usuwania azbestu jest do 
2032 r. zgodnie z dyrektywą. Na razie te potrzeby, które są od naszych mieszkańców, są 
realizowane. Natomiast inwentaryzacja była robiona. Zgłaszały firmy, mieszkańcy do 
gminy, ile mają. Kwestia usunięcia to jest coś innego, bo nie tylko zdjęcie przez firmę 
specjalizującą, ale u kogo zdjęty jest dach to też musi mieć na pokrycie nowego. Nie 
wszyscy będą chętni do zdemontowania.  
 
Ryszard Pisarek - Czyli to nie jest całkowita baza? 
 
Marian Fita - Nie. Jest kilkadziesiąt pozycji, jak nie więcej. 
 
Ryszard Pisarek - Osiem lat rządów. Ja rozumiem. Pozyskaliśmy pewne środki, chcemy je 
szybko wydatkować, zaspokajamy potrzeby  z tych zgłoszonych potrzeb, ale co z dalszą 
potrzebą, tą bazą.  
 
Leszek Wicha - W ramach uściślenia. Tabela 4.28. To są dodatkowe elementy, które 
dopisujemy do uchwały „matki”, o której powiedział pan przewodniczący. 
  
Marian Fita - Proponuję, aby nowo wybrani radni otrzymali inwentaryzację. Każdy będzie 
miał pełną wiedzę ile, i w jakiej miejscowości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państw informuję, że wszystkie 
uchwały rady gminy są publikowane na BIP. Wszystkie uchwały można pobrać 
elektronicznie. 
 
Janina Gawlik - Ja tu popieram pana Ryszarda, że nie każdy musi wiedzieć na każdy 
temat wszystko. Natomiast akurat ta komisja powinna być dość dobrze zorientowana i 
przyszłościowo, jeżeli coś dodatkowo robimy, czy zmieniamy uchwałę, to żeby dać tą 
podstawową uchwałę nowo wybranym radnym. Żeby mieli pełną informację, bo trudno 
podejmować decyzję, kiedy my już wiemy, natomiast nowi radni nie muszą wszystkiego 
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wiedzieć, a tym bardziej szukać, w którym roku i gdzie. Tych uchwał jest bardzo dużo i 
ciężko to się sprawdza w internecie. Mam prośbę, aby na przyszłość przynajmniej  
członkowie komisji zainteresowanej otrzymywali uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W internecie łatwo to znaleźć, bo są 
poszczególne lata. Jeżeli ktoś widzi, jaka uchwała jest zmieniana to wchodzi sobie w 
internet i ściąga tą uchwałę. Jeżeli będzie taki wniosek z poszczególnych komisji, żeby 
przekazywać państwu wersję papierową, chociaż uwrażliwiam, że pewne uchwały są dość 
obszerne. I żeby skserować sto pięćdziesiąt stron, to chyba łatwiej ściągnąć to z 
internetu lub ewentualnie dać wersję elektroniczną (płyta CD).  
 
Marian Fita - Ja mam na myśli inwentaryzację, która była z danymi osobowym. Na pewno 
tych danych osobowych w internecie nie ma.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –W uchwale przyjętej przez radę gminy w 
2012 r. nie ma danych osobowych Są dane położenia tej nieruchomości, tak jak tutaj. 
 
Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący pan tu troszeczkę wyolbrzymia, że to jest sto 
pięćdziesiąt stron; to nie jest książka. Może ktoś nie ma internetu, a sobie życzy w wersji 
papierowej. Uważam, że szkoda tu dyskusji, żądamy. Dziękuję serdecznie za wsparcie. 
Jako radny muszę być świadomy, że na ternie naszej gminy nie ma sto pięćdziesiąt stron, 
ale że są azbesty. Nie mówimy o mieszkańcach, w tych miejscowościach. Taką 
inwentaryzację sobie życzymy.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otrzyma pan i otrzyma Komisja. 
Powiedziałem, że są opracowania, takie projekty uchwał, które są obszerne. Proszę mnie 
słuchać i nie wyrywać z kontekstu moich wypowiedzi.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie ma problemu szanowni radni. Wyślemy wszystkim. 
 
Marek Pomykała – Proszę przesłać przewodniczącym Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wyślemy wszystkim radnym. Zamykam 
dyskusję nad projektem uchwały. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 18. 
Elżbieta Czarnota - Radni i sołtysi, którzy za 2014 r. otrzymali dochód z budżetu gminy 
mogą po sesji odebrać rozliczenia roczne PIT. Na sali jest pani Elżbieta Błądek i posiada 
rozliczenia. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja mam prośbę do Rady Społecznej, aby pozostała po 
sesji, celem wydania opinii dla ZUM.  
 
Iwona Ryszka – Chciałam prosić również członków Komisji Oświaty, aby pozostali po 
sesji, aby ustalić termin wyjścia do SP Kostomłoty 
 
Ryszard Pisarek – Cieszę się niezmiernie, że są kierownicy jednostek. Dziękuję państwu. 
Też taka ciekawą wiadomość dostałem, ze pokonaliśmy Miękinię odnośnie kanalizacji. Pan 
jest kierownikiem gospodarki komunalnej? 
 
Mariusz Krzyżak - Jestem kierownikiem gospodarki komunalnej. 
Ryszard Pisarek – Mam zapytanie do kierownika ZGK. Chciałbym wiedzieć, bo akurat 
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jestem przewodniczącym Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska i 
zakład podlega właśnie naszej komisji. Byśmy bardzo prosili pana, bo rozumujemy 
wszystko, rozumujemy ilość przyłączy, kanalizacji, wsio, wsio, wsio. Mnie jako radnego 
interesuje, bo wiadomo że pan przynosi jakieś dochody gminie i ja mam takie zapytanie, 
bo tu jest pani prokurent, czyli skarbnik. Bo muszę państwu powiedzieć szczerze, 
mieszkańcy płacą za kanalizację, za wodę i dobrze. I mamy tych przyłączy. Niestety ta 
woda  nam tu drożeje i inne rzeczy. Usłyszałem od pana wójta, że w tym roku raczej nie 
będzie podwyżki. Mnie interesuje taka rzecz i muszę to pytanie zadać, bo tu się pięknie 
mówi o gospodarce komunalnej. Jest pan wodzem. Mam do pana zapytanie, bo nie 
usłyszałem panie wójcie, czy my mamy środki na remont, remonty instalacji, bo ja 
jestem też szefem grupy, kierownikiem robót instalacyjnych na terenie Dolnego Śląska.  
W firmach budowlanych. Proszę pana, jeżeli pan zarządza tymże przedsiębiorstwem, czy 
pana ma jakieś środki. Prosiłbym bardzo, bo tutaj gdzieś jest pokamuflowane, prosiłbym 
bardzo, żeby pan  mi opracował, żeby pan mi przedstawił, że mam w roku 2015 środki 
takie, takie, takie, dochody ze sprzedaży wody takie, kanalizacji takie, utrzymanie takie, i 
czy mam środki na remonty bieżące.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja szybko, zanim pan dyrektor będzie 
chciał odpowiedzieć, czy pani skarbnik informuję, że to będzie tematyką komisji Prawa i 
Porządku, niemniej jednak rozumiem, że to będzie przygotowanie do tego. 
 
Elżbieta Czarnota – Ja tylko chciałabym odpowiedzieć panu radnemu, że załącznikiem do 
budżetu jest załącznik nr 9, który przedstawia przychody i koszty ZGK. W tymże 
załączniku są określone przychody z tytułu dostarczania wody oraz gospodarki ściekowej 
oraz koszty. Jest to dosyć przejrzysty załącznik.  
 
Ryszard Pisarek – Ok. Pięknie pani powiedziała. Ślicznie to pani zaczarowała, ale mnie 
jako fachowca w tej branży nie zaciekawi. Prosiłbym, ile mamy wpływów, ile idzie na 
utrzymanie tego przedsiębiorstwa, ja wiem, że takie ble ble. Mnie interesuje jedna rzecz, 
mnie interesuje, czy na sprawy poprawy, pan się nie boi, bo pan ma wsparcie mnie jako 
radnego. Chciałbym, żeby pan tu publicznie powiedział, bo proszę pana ja doskonale 
znam, jak jeżdżą ci ludzie, jak remontują ci ludzie, jak … przepompownie. Czy środki, 
które pan zaplanuje na remonty bieżące są wystarczające?  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Panie radny króciutko. 
 
Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący niech pan sobie spocznie, to jest moje 
zapytanie. Oczekiwałbym od pana, żeby pan publicznie tu powiedział, czy tych środków 
panu starcza? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Panie radny to nie jest takie ble, ble. 
To są dokumenty, które my jako radni otrzymujemy i to są dokumenty dla każdego. 
Proszę nie używać takiego sformułowania ble, ble, bo za chwilę potraktujemy, że 
wszystkie materiały, które my jako radni otrzymujemy, czy społeczność to jest ble, ble. 
Natomiast, jeżeli ktoś potrzebuje bardziej szczegółowej informacji, jak najbardziej można 
się zwracać.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Wniosek jest pana radnego i na piśmie przygotujemy i 
pan radny otrzyma na piśmie. I to nie będzie tylko dla pana radego, bo pan radny może 
przedstawić na komisji i na sesji. My przedstawimy panu. 
 
Ryszard Pisarek – Bo jeszcze do czego zmierzam. Ja musze państwu powiedzieć szczerze, 
bo byłem pionierem tej kanalizacji w gminie Kostomłoty. Pionierem. Dwie kadencje. 
Myśmy się szczycili, wójtem był Zbigniew Michalewski. Kanalizowanie, Piotrowice, 
oczyszczalnia ścieków, to wszystko było piękne panie przewodniczący. Pana jeszcze nie 
było w tych kadencjach, gdzie ja byłem. Te urządzenia, które są zamontowane w tych 
przepompowniach, bo ja mam oczy, widzę, jakie pan ma urządzenia i ja współczuję panu. 
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Przepompownie mamy proszę państwa przestarzałe. Pan musi je remontować. Mam do 
pana ogromną prośbę. Proszę, tak, jak pan wójt powiedział zrobić sprawozdanie z pana 
działalności za rok 2014 i ja to przedstawię członkom komisji. Bo my będziemy proszę 
pana wizytować przepompownie ścieków z komisją, instalacje hydrantowe, które są 
bardzo ważne. Tutaj nie możemy zapominać, że mamy złą wodę. I proszę pana, jak te 
stacje pracują, jak te przepompownie pracują, bo przepompownie nie są nowe. Pompy 
głębinowe. Chodzi o taką rzecz, są przepompownie stare, ze one potrzebują remontu.  
  
Marian Fita - Pionierem kanalizacji nie był pan wójt Michalewski, tylko pan wójt 
Aleksander Bąk.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni i goście. Nie siejmy 
tutaj propagandy, bo z tego wynika, że na gminie Kostomłoty jest woda niezdatna do 
picia. Proszę takich rzeczy nie mówić. Są badania Sanepidu. Może być czasem 
przejściowo jeden dzień czyszczenie rurociągu i może być niezdatna (nadaje się do picia 
po przegotowaniu). Proszę takich rzeczy nie mówić, ponieważ co roku kilkakrotnie są 
badania poprzez Sanepid wszystkich ujęć wody, które wychodzą z naszego uzdatniania i 
także na zlecenie nas, jako gminy też jest badana. Proszę nie robić złej roboty, że woda 
jest niezdatna do picia.  
 
Ryszard Pisarek – Ja tu się nie zgadzam z panem wójtem. W poszczególnych 
miejscowościach wisiały komunikaty, że woda jest niezdatna do picia. Pan kierownik 
doskonale wie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Odbieram panu głos panie radny.    
 
Marek Pomykała - Dzwoniłem do pana Mariusza dwa dni temu i na temat wody i ścieków 
rozmawiałem. Różne opinie usłyszałem od mieszkańców i chciałem to potwierdzić, i 
zapytać, jak to faktycznie wygląda, żebym ja był świadom, to co mówię. Wytłumaczył mi 
pan kierownik ZGK, że oczyszczalnia ścieków została zmodernizowana i rozmawiałem też 
na temat wody. Pan Mariusz przedstawił, kiedy była badana woda, oraz jakie były związki 
chemiczne. Do tej pory nie ma żadnych i przypuszczam, że nie mamy o czym tu 
dyskutować.  
 
Janina Gawlik - Chciałam przerwać, bo my chyba zbaczamy  z programu. Ja rozumiem, 
każdy radny chce mieć informację i tu pan radny sam zaciąga informacje, natomiast jest 
to praca komisji. Pan kierownik będąc na sesji odpowiada na pytania, na które jest 
przygotowany, natomiast jeśli chodzi o szczegółowe odpowiedzi, to panie Ryszardzie, 
żeby nie było to bla, bla, bla, to poprosić z tematyką na komisję i wtedy będą rzetelne 
odpowiedzi, a nie kłócić się na sesji. Bardzo bym prosiła, aby trzymać się programu sesji.    
 
Iwo Iwaszków – Na ostatnim posiedzeniu wspólnej Komisji powiedziałem o sprawie, jaka 
jest w gimnazjum na temat zajęć pozalekcyjnych. Była prośba do przewodniczącej 
Komisji Oświaty, aby wystosowała prośbę do pani dyrektor GOOSz-u, żeby zrobiła 
wstępny kosztorys, ile by kosztowały autobusy rozwożące młodzież po zajęciach 
szkolnych do domu. Rozmawiałem  z panią i wiem, że jeszcze tego nie ma, ale bym 
prosił, aby uwzględnić to na kolejnym posiedzeniu rady gminy i przedyskutować temat. 
Myślę, że do tego czasu już pewnie będzie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To był wniosek z Komisji Oświaty i na 
pewno w najbliższym czasie będzie się tym zajmowała. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Wpłynął taki wniosek do pani dyrektor, która zajmuje się 
całością wszystkich szkół. Jest to jakby konsultowane i rozmawialiśmy na ten temat. Pani 
dyrektor prosiła, aby pan się z nią skontaktował, bo to trzeba uszczegółowić. Wiem, że 
niektóre tereny jak Ramułtowice, że nie, bo tam nie ma osób. To jest kwestia 
uszczegółowienia. Rada już tym się nie będzie zajmować, bo to są za proste i za małe 
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sprawy, żeby zawracać głowę radzie. Mamy fundusz na szkoły. Sprawa jest w toku i 
proszę z panią dyrektor.  
 
Janina Gawlik – Na dzień 11 lutego godz. 13.00 zwołuję Komisję Budżetu, która odbędzie 
się  wspólnie z Komisją Oświaty. Temat to świetlice i diety sołtysów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. 
 
Ad. 18. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie IV sesji rady 
gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.20. 
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Załącznik 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 
III sesji w dniu 29 grudnia 2014 r. 

 
 

1. Uchwała Nr III/17/14 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 
2014. 
Plan po zmianach: dochody budżetu gminy 21.920.786,25 zł, wydatki budżetu 
gminy 23.291.520,25 zł. 
 

2. Uchwała Nr III/18/14 w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
Zadanie „Budowa instalacji centralnego ogrzewania w świetlicy wiejskiej w 
miejscowości Siemidrożyce” jest w trakcie realizacji. 
 

3. Uchwała Nr III/19/14 w sprawie zarządzenia wyborów do organów 
samorządu mieszkańców wsi. 
Do dnia wysłania materiałów na sesję zebrania wiejskie przeprowadzono w 
sołectwie: Ramułtowice, Chmielów, Budziszów, Sikorzyce, Czechy, Świdnica Polska. 
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